
 
 
 
 

Zápis 
 

z 26. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne  10. 4. 2007 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 19 
 
Omluveni: Flemr, Macková, Sajdl, Schreiberová 
 
Hosté: prof. Růžička, prof. Labík, prof. Moravcová 
 
Úvodem předseda   předložil  program jednání, který senát schválil.  
 
Program:  
 

1. Volba místopředsedy SCAS 
2. Rozpočet na rok 2007. Dohoda o dělení ON 
3. Výroční zpráva o hospodaření 
4. Výroční zpráva o činnosti 
5. Stipendijní řád 
6. Různé 
6.1.Pravidla pro přidělování lůžek na kolejích v akademickém roce 2007/2008 + kolejné 
6.2.Podpisy na webu 
6.3 Volební a jednací řád - studenti 
6.4 Obědy a ceny v menzách ČVUT pro studenty 
6.5 Podpisy na grantech, procedura. 
 
 

Ad 1.  
Studenti, členové AS VŠCHT navrhli kandidáta na předsedu studentské části AS a tedy 

místopředsedou AS byl zvolen ing. Matyáš Schejbal. 
 
 
Ad 2. 
V souladu s příslušnou vnitřní normou došlo k písemné dohodě rektora s děkany. Prostředky 
určené rozpočtem byly mezi jednotlivé fakulty rozděleny z 50% dle tvůrčího a pedagogického 
výkonu. Dále dohoda o dělení prostředků počítá s navýšením centrálního fondu o cca 1 mil. 
Kč. Od 1. 6. 2007 budou v Kolektivní smlouvě navýšeny tarifní třídy. U tříd A a V o přibližně 
10%, u tříd B se počítá s navýšením o 16%. Řešitelům VZ jsou mzdy včetně tarifní třídy 
financovány z 50% z typu akce 01 a z  50% z 05.  
Senát dohodu o dělení ON na rok 2007 schvaluje (19 – 0 – 0). Tímto hlasováním bylo 
uzavřeno jednání o rozpočtu pro rok 2007. 
 
 
 
 



Ad 3. 
Senát byl seznámen s aktualizovanou výroční zprávou o hospodaření. Doc. Sajdl informoval 
přítomné, že byly  vyjasněny připomínky z minulého jednání a doporučil její schválení. 
Senát zprávu schvaluje (19 – 0 – 0). 
 
 
Ad 4. 
Pokračovalo projednávání Výroční zprávy o činnosti. Byla podána informace o výsledku 
jednání dohadovací komise, kdy až na jednu větu došlo ke shodě a vypracování nově 
formulovaných částí závěrečné kapitoly. Prof. Růžička zrekapituloval silné a slabé stránky 
školy a opět konstatoval snahu o její decentralizaci. Upozornil na snižující se počet studentů 
vzhledem k demografické křivce. V následné diskusi bylo navrženo ze závěru vyškrtnou větu: 
„Protože podle převládajícího výkladu zákona o vysokých školách jsou pracovně právní 
záležitosti v pravomoci děkanů, byly snahy o změnu nežádoucí věkové struktury zatím 
neúspěšné a musí být v budoucnosti řešeny na úrovni fakult.“ Proběhlo hlasování o vyškrtnutí 
této věty ze závěru zprávy. Nadpoloviční většinou (13 – 6 – 0), bylo odhlasováno její 
vyškrtnutí z textu. 
Dále byl předložen návrh ze závěru vyškrtnout větu „ Negativně se zde projevují nejasnosti 
v zákoně o vysokých školách mezi pravomocemi rektora, orgánů fakult, i míra pravomocí 
akademických senátů“. Senát o návrhu hlasoval (3 – 8 – 8), návrh na vyškrtnutí nezískal 
většinu a uvedená věta v závěru zůstává. 
Poté AS senát  Výroční zprávu o činnosti schválil (18 – 0 – 1) 
 
Ad 5. 
Prof. Labík informoval o změnách ve „Stipendijním řádu“.  

- čl. 4, bod 3b. – stipendium v  I. ročníku magisterského studia se přiznává až od letního 
semestru po splnění studijních povinností v zimním semestru. 

- čl. 9 – zvýšené doktorské stipendium max. 100.000,- Kč v jednom akademickém roce 
 
AS stipendijní řád schvaluje (18 – 0 – 0) 

 
Ad 6. 
l.  Placení kolejného v případě, že student nemá zřízený účet a podobně. Projedná SCAS. 
2. Na prezenční listině ze zasedání  AS umístěné na webu bude uvedeno pouze přítomen a 
omluven.. Nebudou zveřejňovány podpisy. 
3. Volební a jednací řád, včetně připomínek a návrhů ze strany studentů bude projednáván až 
za přítomnosti doc. Flemra. Studentka H. Otevřelová byla zařazena do pedagogického výboru. 
4. Ke stížnosti studentů, že od 2. dubna 2007 platí opět o 10,- Kč vyšší cenu za jedno jídlo, 
než studenti ČVUT, sdělil prorektor Labík, že bohužel to je v pravomoci ČVUT. Tuto situaci 
řeší vyšší stravovací stipendium (15,- Kč na jedno jídlo). Bylo konstatováno, že toto zdražení 
bylo provedeno bez předchozí informace. 
5. Z řad senátorů byla vznesena připomínka, že na přihláškách grantových projektů je 
zapotřebí velké množství podpisů a paraf, a zda-li by nebylo možné, aby toto zajistilo 
oddělení VaV namísto samotných žadatelů o granty. Prof. Moravcová sdělila, že v tom 
případě by bylo nutné stanovit konečný termín pro odevzdání přihlášek grantů o měsíc dříve, 
aby VaV mělo čas na zajištění všech podpisů. 
 
 

Příští zasedání bude operativně svoláno. 
 



 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: M. Březina 

 
 


